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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA

KLASA/CLASSE: 024-01/24-01/20
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-24-6
Pazin, 19. studeni 2024. 

ZAPISNIK

30. SJEDNICA

održana 19. studenog 2024. godine
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ZAPISNIK

s 30. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 19. studenog 2024. godine (utorak), u 
Spomen domu u Pazinu. 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar. 

PRISUTNI – ODSUTNI:

Red
br.

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
2. Sandra Ćakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
6. Lea Štifanić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutna
7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
8. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
9. Ivana Špadijer IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
13. Nino Bažon IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
14. Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
15. Daniele Kumar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutna
18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
20. Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
24. Igor Belas SDP prisutan
25. Antonella Degrassi SDP prisutna
26. Vili Bassanese SDP prisutan
27. Goran Subotić SDP prisutan
28. Marko Ferenac SDP opravdano 

odsutan
29. Dalibor Macan SDP opravdano 

odsutan
30. Mauro Jurman SDP prisutan
31. Josip Perković HDZ prisutan
32. Milan Košara HDZ prisutan
33. Ivica Ćošković HDZ odsutan
34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ prisutan
35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ opravdano 

odsutna
36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna
37. Koviljka Aškić Nezavisna odsutna
38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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OSTALI PRISUTNI:

BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije
Dr. GORDANA ANTIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb
Dr. sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za unutarnju reviziju
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu autohtonu zajednicu, 
nacionalne manjine i mlade
NADA PRODAN-MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam 
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, Službenica koja privremeno obavlja poslove pročelnice Upravnog 
odjela za gospodarstvo
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine 
PATRICIA ZAGORC LICUL, Službenica koja privremeno obavlja poslove pročelnice Službe 
za zajedničke poslove
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine Istarske županije
DAVOR SEBASTIJAN, voditelj Odsjeka za informatizaciju i digitalizaciju
MICHEL PERCAN, referent za odnose s javnošću 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 30. 
sjednicu Skupštine Istarske županije. 

Prije današnje sjednice Skupštine Istarske županije, svoje sjednice održala su skupštinska 
radna tijela i to 12. studenog 2024. godine Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i 
graditeljstvo, 13. studenog Odbor za društvene djelatnosti, Odbor za financije i proračun te 
Komisija za izbor i imenovanja i dana 14. studenog Odbor za gospodarstvo i turizam.

Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku.
Konstatiram da je prisutno 34 od 41 vijećnica/ka i Skupština može zasjedati i pravovaljano 
odlučivati. 

Za sjednicu predlaže sljedeći

DNEVNI RED

1.
a. Verifikacija zapisnika sa 28. svečane sjednice Skupštine Istarske županije
b. Verifikacija zapisnika sa 29. sjednice Skupštine Istarske županije

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije

39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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3. Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2024. 
godinu 

4. Prijedlog Proračuna za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu – I. čitanje
5. Prijedlog Odluke o prijenosu imovine koja se vodi u poslovnim knjigama Istarske 

županije – „KLIK Pula – Centar za Kompetentno cjeloživotno razvijanje Inovativnih 
znanja i vještina u sektoru ugostiteljstva i turizma Pula“ KK.09.1.3.01.0019 

6. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o dugoročnom zaduživanju za 
nabavu vozila za djelatnost autoškole 

7. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti Županijskoj lučkoj upravi pula – Autorità 
portuale regionale di Pola za potpisivanje ugovora „Grant Agreement Project 
101175839-23-HR-TC-Pula Breakwater“ s European Climate, Infrastructure and 
Environment Executive Agency (Cinea) radi sufinanciranja projekta rekonstrukcije i 
dogradnje lukobrana u Luci Pula 

8. Prijedlog Izjave o osiguranim sredstvima za provođenje postupka proglašenja i 
upravljanja lokalitetima Terra rossa i Nalazišta školjaka Hondrodonti na području 
Grada Umaga - Umago te Ogoline Emanuella na području Grada Buzeta kao 
zaštićenim područjima u kategoriji Spomenik prirode

9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 
agroturizma Istre za 2023. godinu 

10. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Službeničkog suda 
Istarske županije, Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione 
Istriana, Pisino 

11. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju članova Službeničkog suda Istarske 
županije, Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana, 
Pisino 

12. Prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Tehničke škole Pula
13. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o utvrđivanju prijedloga 

Statuta Tehničke škole Pula 
14. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga 

teksta Statuta Turističko – ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč 
15. Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga 

potpunog teksta Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“ – Scuola media superiore 
„Vladimir Gortan“ Buje 

16. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana/ice Komisije za priznanja
17. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana/ice Odbora za prava etničkih i 

nacionalnih skupina
18. Prijedlog Odluke o korištenju prava prvokupa i kupnji nekretnina na k.č. br. 23/23, 

29/24, k.o. Target-Raša, Nikole Tesle 12

ORDINE DEL GIORNO

1.
a. Verifica del verbale della 28a seduta solenne dell'Assemblea della Regione 

Istriana
b. Verifica del verbale della 29a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni
3. Proposta della Relazione semestrale sull'attuazione del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2024 
4. Proposta di Bilancio per il 2025 e proiezioni per il 2026 e il 2027 - I lettura
5. Proposta di Delibera sul trasferimento dei beni tenuti nei libri d'affari della Regione 

Istriana - "KLIK Pola - Centro per lo sviluppo permanente delle competenze 
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innovative e delle abilità nel settore dell'attività alberghiera e nel turismo Pola" 
KK.09.1.3.01.0019 

6. Proposta della Delibera sulla concessione del consenso alla Delibera 
sull'indebitamento a lungo termine per l'appalto di veicoli per l'attività di scuola guida 

7. Proposta di Delibera sulla concessione del consenso alla Županijska lučka uprava 
Pula – Autorità portuale regionale di Pola a firmare il contratto „Grant Agreement 
Project 101175839-23-HR-TC-Pula Breakwater“ con l'European Climate, 
Infrastructure and Environment Executive Agency (Cinea) per il cofinanziamento del 
progetto di ricostruzione ed estensione della diga nel porto di Pola. 

8. Proposta di Dichiarazionesui mezzi previsti per l'attuazione della procedura di 
proclamazione e gestione dei siti Terra rossa e del Deposito di conchiglie di 
Chondrodonta sul territorio della Città di Umag-Umago e Ogolina Emanuella sul 
territorio della Città di Pinguente quali aree protette nella categoria Monumento 
naturale

9. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal Fondo 
per lo sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo dell'Istria per il 2023 

10. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera di istituzione del 
Službenički sud Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio della 
Regione Istriana, Pisino 

11. Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del presidente e dei membri 
del Službenički sud Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio 
della Regione Istriana, Pisino 

12. Proposta di Delibera sull'integrazione dell'attività della Tehnička škola Pula (Scuola 
tecnica Pola)

13. Proposta di Delibera sul rilascio del previo consenso alla Delibera sull'adozione della 
proposta di Statuto della Tehnička škola Pula (Scuola tecnica Pola) 

14. Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla Delibera di 
approvazione della proposta del testo dello Statuto della Turističko-ugostiteljska 
škola Antona Štifanića Poreč (Scuola turistico-alberghiera Anton Štifanić, Parenzo) 

15. Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla Delibera di adozione 
della proposta del testo integrale dello Statuto della Srednja škola „Vladimir Gortan“ – 
Scuola media superiore „Vladimir Gortan“ Buie 

16. Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del membro/della componente 
della Commissione per i riconoscimenti

17. Proposta di Provvedimento di revoca e nomina di un membro/una componente del 
Comitato per i diritti dei gruppi etnici e nazionali

18. Proposta di Delibera sull'uso del diritto di prelazione e l'acquisto di immobili alla part. 
cat. n. 29/23, e p.c.n. 29/24, entrambe nel comune catastale di Trget

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu 
točku dnevnog reda.

Ad-1.a
Verifikacija zapisnika sa 28. svečane sjednice Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO verificira

Zapisnik sa 28. svečane sjednice Skupštine Istarske županije.
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Ad-1.b
Verifikacija zapisnika sa 29. sjednice Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO verificira

Zapisnik sa 29. sjednice Skupštine Istarske županije.

Ad-2.
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je 10 sati i 07 minuta te naglašava da su od 
prošlog puta ostali za svoja pitanja postaviti Irena Peruško, Ivan Iskra i Koviljka Aškić. Irena 
Peruško, izvolite.

IRENA PERUŠKO, IDS-DDI postavlja dva pitanja. Prvo pitanje odnosi se na novac koji nam 
je odobren u iznosu od 18,3 milijuna eura a odnosi se na rekonstrukciju i sanaciju lukobrana 
u Puli. Imate li informaciju kada će sanacija početi te koliko će trajati radovi? Drugo pitanje se 
odnosi na nedavno otvorenu drugu cijev tunela Učka, već se 2 mjeseca građani Istre voze 
drugom cijevi te znamo da je prilikom otvorenja bilo govora o revitalizaciji željeznice. Interesira 
me imate li informaciju kad bi se to moglo dogoditi i na koji se način to zamišlja? Svima nam 
je u interesu da nam Istra bude dodatno i bolje prometno povezana.      

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te poziva župana da odgovori na pitanja, izvolite.  

ŽUPAN pozdravlja sve prisutne te navodi da možemo biti doista zadovoljni što se Županijska 
lučka uprava uspjela izboriti za bespovratna sredstva. O temi Pulskog lukobrana govorimo već 
više od 18 godina. To je jedan od rijetkih infrastrukturnih projekta koji čak ni Austrougarska nije 
mogla završiti do kraja. Županijska lučka uprava je ostvarila pravo na nešto više od 18 milijuna 
eura bespovratnih sredstava, polovica je već uplaćena na njihov žiro račun. Ono što sad slijedi 
jesu postupci javne nabave. Svi znamo da je to jedna specifična djelatnost, radi se i o 
podmorskim radovima, te je vrlo teško znati koliko će ponuda stići. Istarska županija će osigurati 
razliku od 15 posto jer je ovih 18 milijuna eura je 85 posto ukupne predviđene investicije. Nakon 
toga će Pula, po pitanju plimnoga vala ili porasta mora ili bilo kakvih vremenskih neprilika koje 
dolaze s mora biti puno sigurnija. Kad sam rekao da o tome govorimo već 18 godina, ipak su to 
bila neka druga vremena, morali smo odnosno smjeli smo koristiti samo vlastita izvorna sredstva, 
a ovoga puta mogli smo koristiti novac iz fondova EU i to po posebnom vrlo strogom programu. 
Mogu čestitati gospodinu ravnatelju Brnasu i čitavom njegovom timu koji je radio na projektu. 
Dugoročno će to za Pulu značiti veću sigurnost ali i umanjiti mogućnost plavljenja grada s morske 
strane.   
Drugo pitanje revitalizacije željeznice, mogu Vam reći da su ugovori potpisani, radi se na 
projektnoj dokumentaciji te postoji mogućnost korištenja sredstava. Na Ministarstvu je, koje to 
koordinira, da se dinamika izrade projektne dokumentacije ostvari u planiranom roku kako bismo 
mogli i konkurirati na ta sredstva. Nakon toga opet slijedi postupak javne nabave, izvor najboljeg 
ponuđača i uređenje same trase. Mislim da smo u velikoj prednosti jer kad se gradi nova pruga 
moraju se riješiti i imovinsko pravni poslovi, ovdje je barem to riješeno, koridor postoji, u 
prostornom je planu, samo treba napraviti da željeznica bude moderna i prihvatljiva današnjem 
načinu života i po pitanju sigurnosti i brzine prijevoza. Željeznica i za promet putnika ima veliki 
potencijal, i turizam ali i za prijevoz tereta. Svi skupa pričamo o emisiji stakleničkih plinova, znamo 
da je promet jedan od većih zagađivača, a željeznica jedan od najprihvatljivijih oblika prijevoza i 
po pitanju putnika i po pitanju robe.    
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, te poziva vijećnika Ivana Iskru, izvolite.

IVAN ISKRA, MOŽEMO! pozdravlja sve prisutne te navodi da će imati više pitanja koja će spojiti 
i uputiti nadležnim pročelnicima za gospodarstvo i održivi razvoj.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnika da ima pravo postaviti samo 2 pitanja. 

IVAN ISKRA, MOŽEMO! navodi da će sve spojiti i zahvaljuje predsjednici.
S obzirom na značajne ekološke izazove povezane s potrošnjom plastičnih proizvoda za 
jednokratnu upotrebu kao i smanjenje sredstva za izradu Plana provedbe aktivnosti za 
gospodarenje plastičnih proizvoda za jednokratnu upotrebu koji su naglašeni u Prijedlogu drugih 
izmjena i dopuna Proračuna za 2024. godinu, te su ista smanjena za 11 tisuća i 700 eura, molim 
Vas da mi odgovorite na slijedeća pitanja. Koje aktivnosti su do sada poduzete u vezi s 
unapređenjem gospodarenja plastičnim otpadom u skladu s ciljevima Direktive EU 2019/904 
odnosno SUP direktive o smanjenju utjecaja određenih plastičnih proizvoda na okoliš i 
specifičnim potrebama Istarske županije, posebice u kontekstu smanjenja negativnih utjecaja na 
okoliš? Možete li mi, s obzirom na smanjenje sredstava, reći kako će županija osigurati dostatna 
financijska sredstva za provedbu mjera, uključujući i moguću suradnju s privatnim sektorima te 
eventualno povlačenje sredstva iz EU fondova. Možete li mi navesti i očekivane troškove i 
vremenski okvir provedbe ključnih mjera te očekivane rezultate u smanjenju plastike u ukupnom 
otpadu županije?
Naime plastični otpad za jednokratnu upotrebu postali su globalni problem a Istarska županija 
zbog svojeg oslanjanja na turizam i osjetljive morske sustave ima dodatnu odgovornost za 
provedbu takvih mjera. Molim Vas za pojašnjenje kako će se osigurati da planirane aktivnosti 
budu učinkovito implementirane te usklađene s europski smjernicama i lokalnim potrebama. 
Hvala.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te daje riječ županu, izvolite. 

ŽUPAN se zahvaljuje na postavljenom pitanju te se želi ispričati što zbog bolesti nije nazočan 
resorni pročelnik, te navodi da će odgovor poslati pisanim putem. Ovom prilikom želim pohvaliti 
čitav turistički sektor koji je odlučio zamijeniti plastičnu ambalažu za jednokratnu upotrebu sa 
papirnatim ili obnovljenim oblicima korištenja ali dozvolite da Vam precizno, jer ste postavili 
konkretno pitanje, odgovorimo u pismenom obliku.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu i navodi da vijećnica Koviljka Aškić nije došla 
te nastavljamo dalje s pitanjima, Ivan Jakovčić, izvolite. 

IVAN JAKOVČIĆ, IDS-DDI navodi da prije 20-tak godina, na letu Dublin-Pula, imao sam 
zadovoljstvo biti u tom avionu i zajedno s Veljkom doveli smo Ryanair u Hrvatsku. Ryanair doleti 
u Pulu i počinje dobar posao za Pulsku zračnu luku. Brojke su rasle, došli smo do pola milijuna, 
kad sam ja bio župan, došlo se i do 700 tisuća, da bi danas, Pulska zračna luka imala 400 tisuća 
dolazaka. Zadar, gdje je pobjegao Ryanair, ima milijun i 400 tisuća dolazaka. Moje je pitanje šta 
ćemo napraviti da vratimo sjaj Pulskoj zračnoj luci? Hoćemo raspravljati o tome, kako ćemo 
raspraviti, tko će nam podnijeti prijedloge? Drugo pitanje, koje je vezano za ovo, ove godine nam 
je iznad Istre, u ljeto, bilo 1800 preleta. Što se dešava? Istra je puna oblaka. Jedan turistički grad 
u Austriji se izborio da koridori ne prelaze preko Zell am See jer nisu imali sunca više. Ajmo nešto 
i tu napraviti, nije lako jer su međunarodni koridori, svjestan sam toga, ali ako ništa drugo neka 
onda država, od tog novca koji dobije od preleta, koristi za unapređenje Pulske zračne luke. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu, izvolite.

ŽUPAN navodi da je naša Zračna luka imala i uspona i padova. Sjetimo se 80-tih godina, veliki 
broj turista iz Velike Britanije, koji su dolazili upravo u post sezoni i pred sezoni, dolazili su upravo 
putem aviona u našu Zračnu luku. Isto tako zračna luka je imala ogroman porast putnika kad je 
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mogla koristiti tržišta Rusije i Ukrajine, nažalost, ulaskom u EU taj dio je pao. Danas to uopće 
više nije ni tema, ali samo želim pojasniti da udio vlasništva u Zračnoj luci Pula, je 55 posto RH 
a 45 posto regionalna i lokalna samouprava. Ne manje bitno, Turistička zajednica Istarske 
županije, godinama ulaže značajna sredstva u oglašavanje odnosno „marketing“ prema low-cost 
prijevoznicima, dali Jet2com, Ryanair ili Easyjet. Da bismo mogli više, mogli bismo. Konkurencija 
je sve jača, nemojmo zaboraviti da je nedavno upravo regija Firuli Venezia Giulia, značajno 
smanjila naknade svim avio prijevoznicima kako bi postala glavna. Dakle imamo Trst, Veneciju, 
Ljubljanu, Zagreb te aerodrom na Krku. Mislim da je stvar marketinga, menadžmenta same 
kompanije, tako postoje ljudi koji su za to plaćeni. Mi jesmo pretežito auto destinacija, međutim 
treba više valorizirati Zračnu luku a ovaj dio koji se odnosi na prelete evo uzimam inicijativu na 
sebe da razgovaram s nadležnim ministarstvom i utvrdimo da li se ti koridori mogu izmjestiti, 
ukoliko da u kojem vremenskom razdoblju, a ako postoji ta naknada, da se onda usmjeri u naše 
područje.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Viliu Bassanese, izvolite.

VILI BASSANESE, SDP pozdravlja sve prisutne te postavlja dva pitanja. U svom govoru na 
svečanoj sjednici Istarske županije, je predsjednica Skupštine, onako u zanosu, vjerojatno 
dobrohotno rekla da su svi dijelovi Istre isto razvijeni. Živeći u Istri, voleći Istru, krećući se po Istri, 
tvrdim da to nije tako, te sam prije 3 godine predložio jedan strateški dokument za policentrični 
razvoj Istre, pa bih volio od župna čuti da li se uopće to uzelo u razmatranje. Sukladno javnosti 
rada, i jednoj od slijedećih točki dnevnog reda, zanimalo bi me javnost rada ustanove Natura 
Histrice, te bih želio da ta ustanova podnese izvješće o svom radu na Županijskoj Skupštini jer 
se i dio njenog rada odnosi i na područje odnosno teritorij Istarske županije odnosno svih općina 
i gradova a ne može se djelovati sa strane zakona, pozicije ili moći, bez ikakvih informacija. 
Podržavam inicijativu vijećnika Jakovčića. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i drago joj je da uvaženi vijećnik pozorno sluša 
njene govore, župane izvolite.

ŽUPAN ističe da mislim da je Istra itekako pokazala da se policentrično razvija. Ne znam niti 
jednu županiju u RH koja ima upravna tijela raspoređena po cijelom teritoriju županije, uglavnom 
imaju to centrirano u jednom mjestu u glavnom gradu županije. U ove 3 godine, o čemu ću kasnije 
i govoriti u prijedlogu proračuna, sredstva koja su bila namijenjena za pomoć manje razvijenim 
krajevima, da to tako kažem, oni koji su financijski manje potentni, nego što su to obalne općine 
i gradovi, sa 40 tisuća eura je povećano na 250 tisuća eura. Mislim da je to značajno povećanje 
i da je to vrlo jasna poruka da nam je stalo do onih sredina koje jednostavno trebaju pomoć od 
županije i konkretnim novcima, ne samo pričom, dakle u odnosu na 2021. godinu mi smo to 
povećali za 525 posto. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku za dodatno pitanje, izvolite.

VILI BASSANESE, SDP dodaje kako voli reći, isto kao i bivši župan, raznolikost u Istri je naše 
najveće bogatstvo. Drugačija perspektiva ne znači da Vam je netko suparnik ili protivnik nego 
imamo drugačiji stav i razmišljanje, a ako iza toga stoje činjenice, onda je to ozbiljna stvar i ovi 
odgovori su za mene neozbiljni. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećnici Hani Glavinić, izvolite.

HANI GLAVINIĆ, IDS-DDI postavlja dva pitanja, prvo je upućeno pročelnici Percan. Pomoćnici 
u nastavi, uvijek aktualna tema, od 1.1.2024. povećana im je satnica, te iznosi 5,30 eura neto. 
Time je ujedno naša županija, prvo pokrenula inicijativu rješavanja njihova statusa kod resornog 
ministarstva, što je pohvalila tada i sama predstavnica pomoćnika u nastavi koji rade u 
županijskim školama. Hoće li Županija i u narednoj godini nastaviti sufinancirati pomoćnike u 
nastavi i na koji način?
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Drugo pitanje je vezano za Domove za starije. Nastavljamo li s financiranjem njihovog rada i u 
2025. godini i u kojem iznosi i na koji način?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Percan, izvolite.

PATRICIA PERCAN pozdravlja sve prisutne te dodaje da se vijećnica dotakla 2 stvari u pitanju. 
Prvo je povećanje plaća pomoćnicima u nastavi, mi doista jesmo na svaki zahtjev pomoćnika išli 
na povećanje satnice, bilo je to nekoliko puta u zadnje 2 godine. Ove godine imamo novi način 
izdvajanja sredstava za plaće pomoćnika u nastavi i on je propisan samim projektom. To znači 
da satnica pomoćnika u nastavi iznosi 7,50 eura bruto i mi, kao i drugi osnivači, za sada ćemo 
se toga držati. Kad govorimo o sredstvima koji općenito izdvajamo kao županija za pomoćnike u 
nastavi, osim 3 milijuna eura koje smo dobili zahvaljujući prihvaćenom projektu, Županija mora 
osigurati još nešto više od 600 tisuća eura a dio sredstava će biti i za plaće ali i sva ostala prava 
prema kolektivnom ugovoru.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Antić, izvolite.

DR. GORDANA ANTIĆ pozdravlja sve prisutne te se zahvaljuje na pitanju. Navodi da naša 4 
Doma za osobe starije životne dobi sufinanciramo ove godine u ukupnom iznosu od 2 milijuna i 
100 tisuća eura te je isti taj iznos planiran i za slijedeću godinu. Za slijedeću godinu je dodatni 
problem u financiranju i da radnici zaposleni u Domovima podliježu Kolektivnom ugovoru i Uredbi 
o plaćama. Svi znamo da je Uredba donesena 15.4. pri čemu se plaće značajno povećane i zbog 
toga smo ove godine radili 3 rebalansa kako bismo osigurali dostatna sredstva. Cijene Domova 
su konstantne i iste te vrlo povoljne za umirovljenike, za ljude koji su smješteni u Domovima. Što 
se tiče decentraliziranih sredstava oni su u iznosu od 2 milijuna i 300 tisuća odnosno svega 30 
posto od onoga što nam treba za puko preživljavanje odnosno rad samih Domova. Za iduću 
godinu dobili smo najavu da će biti 7 posto veća ta sredstva tako da nastavljamo na isti način sa 
sufinanciranjem. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Boljunu, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! pozdravlja sve prisutne te navodi da bi danas imao pitanje o 
našoj jedinoj visokoobrazovnoj instituciji kojoj je osnivač Županija, a to je Istarsko veleučilište. S 
obzirom na promjene koje su uslijedile u 2018. godini a dovele su do smjene dekana Miškovića, 
odlaska znatnog broja zaposlenika i suradnika. I dalje danas izražavamo zabrinutost zbog 
trenutne atmosfere na Istarskom veleučilištu. Također ste nam župane obećali u 6. mjesecu da 
će na slijedeće 2 sjednice biti izvješće, da će doći dekan i dati izvješće nama kao osnivačima ali 
već smo na 3. radnoj sjednici i nemamo to na dnevnom redu. To nam budi dodatna pitanja o 
financijsko poslovanju i upravljanju te institucije a naročito nas brine trošenje javnog novca. 
Pitanja su da nam navedete ukupan iznos sredstva koje je Istarsko veleučilište utrošilo na sudske 
postupke sa sadašnjim i bivšim zaposlenicima u posljednjih 5 godina. Molim Vas i broj odštetnih 
zahtjeva zbog kršenja radničkih prava po kojima su sklopljene izvansudske nagodbe te ukupan 
iznos novca koji je tu potrošen. Nas zanima trošenje javnog novca jer nam je nedopustivo da 
jedna visoko obrazovna institucija se provlači po medijima zbog tužbe zaposlenika, zbog 
mobinga, nepravilnosti sa Statutom i tako dalje. Molim te odgovore.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i daje riječ županu, izvolite.

ŽUPAN se zahvaljuje na pitanju i navodi da konkretne brojeve sada nema, uputiti ćemo Vam 
pisani odgovor. Ne vidim razlog niti problem da dekan dođe na sjednicu i podnese izvještaj. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku za dodatno pitanje, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! dodaje da onda očekuje odgovore do slijedeće Skupštine te da 
nam se na slijedećoj sjednici pridruži dekan i podnese izvješće. Isto tako me zanima kada je bila 
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zadnja revizija i hoćete li dati novi nalog za unutarnju reviziju da se provede u Istarskom 
veleučilištu?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu, izvolite.

ŽUPAN navodi da je revizija samostalno tijelo i oni donose godišnji plan revizije i oni jesu 
odgovorni županu ali su i samostalni i kreiraju godišnji plan kontrole u našim tijelima. Predsjednici 
Skupštine podnesite zahtjev, ona slaže dnevni red i nemam ništa protiv da dekan dođe i odgovori 
na sva Vaša pitanja. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Zdenku Plišku, izvolite.

ZDENKO PLIŠKO, ISU pozdravlja sve prisutne te navodi da će danas krenuti s pohvalama, ne 
s pitanjem. Bio sam vijećnik u 3 saziva, i u sva tri sam postavljao pitanje što je sa hospicijem. 
Odnosno inzistirao sam da hospicij proradi. Imam informaciju da je postupak opremanja hospicija 
započeo te su obavljene sve pred radnje da ustanova počne s radom i očekivanja su da će prvi 
korisnici biti unutra i prije konca godine. Veoma mi je drago da se to dogodilo i iskoristi bih priliku 
da se zahvalim onima koji su se najviše zalagali za to a među njima je i današnji župan i doktorica 
Julijana Franinović Marković. Imam jedno pitanje koje se odnosi na Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb. Podsjećam da smo u proračunu i rebalansu proračuna osigurali sredstva za 
vaninstitucionalnu skrb u iznosu od 500 tisuća eura. Koliko mi je poznato, ta sredstva nisu 
utrošena. Interesira me zbog čega taj novac nije utrošen? Budući da su se ta sredstva mogla 
koristiti za bilo što, bilo koji oblik socijalne skrbi.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Antić, izvolite.

DR. GORDANA ANTIĆ zahvaljuje na pitanju i navodi da se pomoć u kući isto financira iz tih 
sredstava u ukupnom iznosu od 153.800 eura i to u gradovima Buzet, Labin i Pazin, zatim preko 
gradskog Crvenog križa Pula te gradskog društva Crvenog križa Buje. Preko Doma Alfredo Štiglić 
dajemo jedan topli obrok dnevno. Problem je s kadrom i u tom sektoru. Upravo smo u dogovorima 
koliko im treba povećati iznos jer za one koji dostavljaju tu hranu jednostavno su odbili raditi po 
iznosima koje su do sad imali. Ima još neraspoređenih sredstava koji će se prenijeti u iduću 
godinu. Što se tiče ideje o dnevnim boravcima za osobe starije životne dobi u razgovorima s JLS 
konkretno Barban i Marčana, izjavili su da nemaju to potrebu. Trenutno smo u pregovorima s 
gradom Buje gdje preko Gradskog društva Crvenog križa od 8. mjeseca čekamo odgovor za 
prostor gdje bi se to održavalo. Upravo sutra imamo jednu konsenzus konferenciju vezano za 
izradu socijalnog plana jer u cijeloj Republici Hrvatskoj mora se donijeti jedinstvenom 
metodologijom istraživanje socijalnih potreba, pa tako i na području cijele Istarske županije a to 
će biti gotovo negdje sredinom godine. Sa pročelnicima društvenih djelatnosti svih gradova i 
općina imamo idući tjedan sastanak gdje ćemo ponovo tražiti njihovu inicijativu ukoliko ima 
potreba za nekim drugim oblikom za zbrinjavanje osoba starije životne dobi ili nemoćnih osoba.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku za dodatno pitanje, izvolite.

ZDENKO PLIŠKO, ISU dodaje da bi želio konstatirati da kada smo se zalagali za to da se ova 
sredstva osiguraju, znali smo da potrebe postoje. Vršili smo mapiranje za područje bivše općine 
Pula, obuhvaćeno je bilo 200 korisnika bilo kojeg oblika skrbi putem Centra za socijalnu skrb. 
Dobili smo podatak, recimo za općinu Barban, na zadnjem razgovoru je bio predsjednik općine 
prisutan i rekao je da oni nemaju potrebu. Kad smo završili mapiranje, ta općina je imala najveću 
potrebu. To ima i danas. Ima 22 korisnika međutim davaoc usluge je 1 osoba i to za 2 općine. 
Stigne najviše doći jednom na tjedan po jedan sat sat, drugo vrijeme u toku dana utroši na put. 
Mislim da bi se ta sredstva mogla iskoristiti da povećamo broj davaoca usluge ove vrste. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici, izvolite.
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DR. GORDANA ANTIĆ ponavlja da je sutra početni sastanak za izradu jedinstvene metodologije 
za cijelu Republiku Hrvatsku, izrada novog socijalnog plana sa istraživanjem svih potreba na 
području cijele županije. Nadam se da ćemo dobiti stvarne potrebe koje imamo.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Milošu Bajiću, izvolite.

MILOŠ BAJIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne i navodi da ima 2 pitanja. Prvo se odnosi na 
natječaj koji je vani za dodjelu stipendija. Zanima nas kad će krenuti drugi natječaji? Druga stvar, 
u kojoj je fazi projekat izrade Regionalnog centra za žurne službe koji je planiran u Puli? 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Percan da odgovori na prvo 
pitanje, izvolite.

PATRICIA PERCAN navodi da se s prvim natječajem krenulo, dobiti ćemo nekih 250 do 300 
prijava. Preostala 2 natječaja za socijalne stipendije i za zdravstvene stipendije planiramo iza 
nove godine, veljača vjerojatno.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu da odgovori na drugo pitanje, 
izvolite.

ŽUPAN podsjeća da je to projekt kojeg vodi županija a operativno to vodi Javna vatrogasna 
postrojba. Svi skupa znamo da već duže vrijeme pričamo kako bi bilo potrebno žurne službe 
staviti na jednom mjesto radi prije svega bolje dostupnosti ali i s druge strane ekonomičnosti. U 
ovom trenutku ide nabavka projektne dokumentacije, očekujemo da će to biti negdje u mjesecu 
prosincu. Imamo naznake da ćemo moći koristiti financijska sredstva iz MPO-a, bespovratna 
sredstva kako bismo to izgradili. Vjerujem da ćemo nakon toga imati na jednom mjestu i javnu 
vatrogasnu postrojbu i gorsku službu spašavanja, Nastavni zavod za hitnu medicinu, sve žurne 
službe na jednom mjestu, blizu glavnih prometnica, na Pulskoj zaobilaznici. Svi skupa znamo da 
javna vatrogasna postrojba, kada treba žurno reagirati u ljetnim gužva, to zna biti jako 
problematično. Na ovaj način će svi biti na jednom mjestu, to će biti jeftinije i efikasnije ali i ono 
najbitnije, biti ćemo svi skupa puno sigurniji.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Fedoru Kompasu, izvolite.

FEDOR KOMPAS, MOŽEMO! postavlja 2 pitanja. Procjenjuje se da u Istri trenutno obrađuje oko 
2 milijuna maslina, dok se na Vodnjanštini godišnje preradi oko 6 tisuća tona maslina prilikom 
čega je 90 posto otpada i komine. Problem je kako zbrinuti te tone otpada odnosno komine koja 
se trenutno nekontrolirano odlaže u prirodu iako je zakonom definirano da se to treba činiti 
isključivo na lokacijama koje su predviđene prostornim planom. Posljednji primjer, čitali smo u 
novinama, je bio kod Salvele, gdje je ostavljena jedna ogromna hrpa koja ključa, smrdi i zagađuje 
okoliš. Što županija može učiniti u vezi ovog problema, odnosno što se trenutno čini i da li je 
konačno rješenje tog problema donošenje prostornog plana Istarske županije?
Drugo pitanje se odnosi na nasukavanje broda koje se prije 7 mjeseci desilo u Raškom zaljevu. 
Brod je navodno ispražnjen od goriva i maziva te usidren i dodatno pričvršćen betonskim 
blokovima kako ne bi došlo do pomicanja i potonuća. Iz ministarstva mora, prometa i 
infrastrukture je pred mjesec dana rečeno da se traži rješenje za uklanjanje broda na teret 
osiguravatelja, a nadamo se da se brod prije toga neće raspasti. Kakva je trenutna situacija s 
brodom i planiranim uklanjanjem te da li je Istarska županija uključena u te aktivnosti? 
Htio bih samo podsjetiti dožupana Demetliku da mi od prošlog puta nije dao informaciju vezano 
za vlakove.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelniku Pinzanu da odgovori na prvo 
pitanje, izvolite.
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EZIO PINZAN pozdravlja sve prisutne te odgovara da smo unatrag nekoliko mjeseci imali više 
ovakvih medijskih upita kao što ste vi postavili. Naravno da je županija svjesna ovog problema. 
Masline se prerađuju oduvijek u našoj županiji i gospodarilo se kominom na način kojim se i 
danas gospodari a to znači da se odlaže na poljoprivredu površinu, čekali su da ona fermentira i 
da se pretvori u kompost i vraćali su je nazad u svoje maslinike. Mi smo u Županiji, već nekoliko 
godina svjesni da to nije najbolje rješenje jer komina je vrlo vrijedan resurs. Ona je nusproizvod 
od prerade maslina i nije otpad. Izradili smo studiju gospodarenja kominom masline i kominom 
vinove loze koju je izradio Institut za poljoprivredu i turizam u Poreču. On je lokalizirao sve izvore 
komine, detektirao je maslinike i sve naše uljare kojih danas ima preko 40 a samo prije 15 godina 
ih je bilo 4. Naravno da se sukladno provedbi strategije razvoja poljoprivrede, možemo se 
zahvaliti tadašnjem županu Jakovčiću, koji su imali viziju da povećamo količinu maslinovog ulja i 
vina. Pristupilo se podijeli sadnica i sadnog materijala i taj je projekt danas rezultirao ovim 
količinama. Niz ostalih aktivnosti u edukaciji naših poljoprivrednika rezultirao je i kvalitetom 
maslinovog ulja i vina kojeg danas imamo. Danas smo najbolja maslinarska regija u svijetu i 
naravno da ćemo na jedno takvo održivo maslinarstvo moći biti ponosni kada tu priču 
zaokružimo, kada budemo upravljali cijelim ciklusom. Da bi mogli taj postupak dovršiti nama 
nedostaje Centar za zbrinjavanje i Centar za preradu komine, jer je komina po studijama a i vidjeli 
smo iz drugih primjera, da je ona vrlo vrijedna sirovina odnosno koštica koja može poslužiti kao 
energent. Smjesa koja ostane može fermentirati u bio plinskim postrojenjima ili se kao takva 
može iz fermentirati u vrlo vrijedan sitno granulirani kompost koji je vrijedan za rasadničarsku 
industriju. Mi razgovaramo i s Ministarstvom poljoprivrede a u zadnje vrijeme s Ministarstvom 
zaštite okoliša te su oni spremni nama pomoći i spremni su financirati taj projekt koji bi bio na 
nivou zero waste tehnologije, otpada ne bi bilo. To bi nama zaokružilo cijeli ciklus jer bi nama 
kompost koji bi na kraju dobili vraćali u maslinike, upravo tako gdje su masline iz zemlje oduzele 
ono što se nalazi u kompostu i imali bi jedno zaokruženo gospodarstvo i projekt primjer za ovaj 
dio Europe. Na tome intenzivno radimo a ja se zahvaljujem Vama jer upravo ono što nedostaje 
je lokacija Centra za gospodarenje kominom i prihvatnim Centrima za kominu jer smo uvidjeli da 
je u vrlo kratko vrijeme najveći problem skupiti kominu jer uljare rade 24 sata na 40 lokacija.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ zamjenik župana Tuliu Demetliki da odgovori na drugo 
pitanje, izvolite.

TULIO DEMETLIKA pozdravlja sve prisutne te se ispričava vijećniku što nije odgovorio na 
pitanje. Danas je već i bilo pitanja za željeznicu pa krećem od toga. Činjenica je da imamo malo 
korisnika i muku mučimo, naš Upravni odjel za održivi razvoj sa Hrvatskim željeznicama. Imamo 
dobar odnos i postoji dobra suradnja upravo u cilju revitalizacije te naše istarske pruge koju smo 
mi nazvali na jednoj konferenciji „Lambda“. Međutim treba mijenjati navike, treba biti uporan da 
održimo te linije bez obzira što su prazne. Jedan od dokaza je da je potpisana nabava za 
dokumentaciju i još jedna dobra stvar je da su oni kroz putnički promet osigurali jedan dodatni 
baterijski vlak među prvima u RH, koji će voziti na relaciji od Pule do Buzeta. Moram reći isto tako 
da smo u kontaktu s kolegama iz Slovenije, oni grade dupli kolosjek od Kopra prema Ljubljani. 
Na taj način se dovodi u opasnost uključenje naše istarske pruge koja se spaja na Divaču. Upravo 
je pokrenut jedan postupak kako da uspostavimo odnose između Ministarstva prometa u 
Sloveniji i Ministarstva prometa u Hrvatskoj da ne bi slučajno sa izgradnjom drugog koridora u 
Sloveniji ispala naša Istarska pruga jer za sada mi imamo priključak samo na slovenske pruge. 
Tu muku mučimo vezano za održavanje tog prometa jer putnika ima sve manje.
Što se tiče nasukanog broda konstatirali ste se. Istarska županija nema u ingerenciji zbrinjavanje 
broda ali smo uključeni i pratimo. Upravni odjel za održivi razvoj, konkretno pročelnik Radolović, 
u stalnom je kontaktu s lučkom kapetanijom koja je preuzela obvezu da se zaštiti područje oko 
broda. Brod je tamo stabilan, imamo problem jer su se pojavili i štakori, ali se interveniralo i 
poduzeli smo mjere kako bi se to saniralo. Kad će država osigurati odvoz broda i na koji način će 
ga odvesti i hoće li ići u Cres, to Ministarstvo rješava preko tih njihovih službi. Imaju ugovor, koliko 
mi znamo, s jednom firmom koja bi to mogla napraviti. Kao Županija smo uključeni i inzistirati 
ćemo da se čim prije taj brod sanira.  
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i daje riječ vijećniku za dodatno pitanje, 
izvolite. 

FEDOR KOMPAS, MOŽEMO! dodaje da bi htio da mu na ono neodgovoreno pitanje od 
pretprošle sjednice daju informaciju. Pitanje je bilo da li je trenutno za učenike na relaciji Pula-
Pazin dovoljan broj i da li sve funkcionira? 

TULIO DEMETLIKA odgovara da je sve uredu, sve funkcionira.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ slijedećoj vijećnici, Đini Šverko, izvolite.

ĐINA ŠVERKO, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te navodi da su njena pitanja vezana za uvijek 
aktualnu temu zdravstva. Znamo da Istarska županija konstantno ulaže značajna sredstva u 
istarsko zdravstvo. Između ostalog krenulo se u kompletnu obnovu voznog parka hitne 
medicinske pomoći i saniteta. Moje pitanje upućujem pročelnici Antić, koliko je Istarska županija 
u posljednje 3 godine uložila u nabavu vozila hitne medicinske pomoći i saniteta? Te drugo, koliko 
se planira novih vozila za 2025. godinu?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećnici te poziva pročelnicu Antić da odgovori na 
pitanja, izvolite.

DR. GORDANA ANTIĆ vrlo ću rado odgovoriti na ovo pitanje, neki se i vesele jer godinama 
znaju koliko smo radili na tome i koliko ustrajno smo objašnjavali koliko je bitna sigurnost i na 
radnom mjestu i svih onih koji se voze a to je u sanitetskom prijevozu 1,7 milijuna kilometara. 
Puno se koristi prijevoz za Rijeku i Zagreb. Kako ide deficit kadra tako mi se ne čini da će biti 
bolje i da ćemo se manje voziti. Hitna medicina prijeđe godišnje 600 tisuća kilometara uglavnom 
pod sirenama. Mi koji smo dugo radili na terenu, pa smo znali ići vozilom koji ima 400 tisuća 
kilometara i kad su nam znale kočnice otkazivati, nije nam bilo svejedno. Konkretno imala sam 
dijete Francuza, kojeg smo reanimirali i iza toga smo morali gurati kombi. Kako je to izgledalo 
prema turistima, to samo možete zamisliti. Sada je to iza nas, onaj jedan san da imamo dobru i 
kvalitetnu službu je na domak cilja pa u ovih zadnjih 3 odnosno 4 godine, nabavljeno je ukupno 
16 vozila hitne pomoći, tu radimo policentričnim razvojem, točno je izračunato u tablici kako koja 
ispostava treba dobiti koje vozilo te 18 vozila sanitetskog prijevoza. Kako imamo 22 tima 
sanitetskog prijevoza i 23 je naš nad standardni u Buzetu, da vozi na dijalizu u Umagu, ukupno 
su nam potrebna 23 vozila za sanitet. Za iduću godinu planirano je još 5 vozila saniteta, time je 
ta priča zaokružena. Hitne medicinska služba u špici sezone ima 14 timova i često se organiziraju 
razno razne manifestacije pa u istu večer bude 11-12 manifestacija, pa trebamo imati vozila ali i 
ljude i opremu. Minimalno im treba 26 vozila tako da nam treba još 10 vozila iduće godine. Vozila 
hitne su 150 tisuća eura a vozila saniteta su 126 tisuća eura jer smo sada ugradili i rampe da ne 
moraju podizati pacijenta i on je sigurniji jer ulaze s pomičnom rampom u kombi. To su jedina 
vozila u Hrvatskoj koja imaju jedina sve Europske norme i standarde, zaštitu i sigurnost. Rekli su 
nam da sada imamo jedan od najboljih voznih parkova u regiji a tu mislim i na Sloveniju, Italiju i 
Austriju.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelnici te poziva slijedeću vijećnicu Ivanu Špadijer, 
izvolite.

IVANA ŠPADIJER, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te navodi da svi znamo da je trenutno vani 
nekoliko javnih savjetovanja koji se odnose na turizam u sklopu najavljene reforme turizma. 
Zanima me koje je primjedbe uputila Županija a posebice u kontekstu naših domaćih 
iznajmljivača do kojih je nama izuzetno stalo. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te poziva župana da odgovori, izvolite.
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ŽUPAN se zahvaljuje na pitanju te navodi da je to danas vrlo aktualna tematika i Istarska županija 
se itekako aktivno uključila u proces e savjetovanja i kroz našu udrugu županija imamo našu 
predsjednicu Odbora za turizam. Stav je vrlo jasan, želimo napraviti razliku između onog izvornog 
obiteljskog turizma, a obiteljski turizam je tradicija ne samo Istre, reći ću i čitavog priobalja koji 
podrazumijeva da domaćin dočeka gosta, da domaćin uputi gosta u naše kulturne i prirode 
ljepote, da ga uputi u neku dobru konobu i preporuči neko dobro maslinovo ulje ili vino ili drugi 
kvalitetan suhomesnati istarski proizvod. Ljudi koji imaju svoje objekte, možda 1 ili 2 apartmana, 
dakle određen broj kreveta, koji su na taj način poboljšali svoj kući budžet, često i s tim novcem 
doškolovali djecu. Mislim da je to jedna dodana vrijednost, dodatna kvaliteta našem turizmu. 
Druga tema su ne rezidenti, odnosno ljudi koji nisu domaćini i to ne možemo nazivati obiteljskim 
turizmom. One famozne kutijice sa šiframa da netko može uzeti ključ i ući u apartman, boraviti 
unutra i isto tako vratiti ključ bez da je vidio domaćina. To buja isto tako i nekomercijalni turizam, 
nama omjer turističkih ležajeva, naprimjer u hotelima od 1989. do danas je oko 151 tisuće 
kreveta. Išlo se na porast kvalitete ne kvantitete. Kampovi i turistička naselja su tu negdje a ono 
što je daleko najviše naraslo je taj tzv. nekomercijalni turizam koji ima preko 148 tisuća 
registriranih kreveta. Mi smo danas na skoro pola milijuna registriranih kreveta na 201 tisuću 
koliko nas ovdje živi. Mislimo da tu treba napraviti razliku. Netko tko se bavi turističkim biznisom, 
tko ima 10,20,30 apartmana, to je skoro hotel i on ne može biti u isto rangu kao obiteljski smještaj 
odnosno netko tko ima 1 ili 2 apartmana, tko ovdje živi i radi 12 mjeseci i to mu je u pravom smislu 
riječi dodatna zarada. Ono što smo isto tako predložili jest da se domaćinom smatra žitelj 
županije, ne samo jedne jedinice lokalne samouprave jer netko može naslijediti djedovinu u 
susjednoj općini i bilo bi stvarno nepravedno kad se njega isto tako ne bi smatralo domaćinom. 
To su glavne primjedbe koje smo uputili u procesu e savjetovanja. Vjerujem da ćemo naići na 
razumijevanje barem su takva razmišljanja. Mislim da domaće stanovništvo itekako treba zaštititi 
a ukoliko se netko želi baviti turizmom onda bi trebao doći ipak pod jednaku poreznu presiju, 
govorim o ne rezidentima često puta stranim državljanima, poput naših obrtnika, bili oni 
poljoprivrednici, maslinari, uljari, ribari ili stočari. Pronalaze se rupe u zakonu i veliki broj 
smještajnih kapaciteta podijeli se po obitelji kako bi se izbjegli porezi. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu te poziva posljednju vijećnicu za danas, 
Marinu Bašić, izvolite.

MARINELA BAŠIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te postavlja pitanje vezano za radove u 
bolnici Rovinj. Kako napreduje adaptacija Odjela za dječju rehabilitaciju?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te poziva pročelnicu da odgovori, izvolite.

DR. GORDANA ANTIĆ navodi da radovi idu prema planiranom s tim da znate da smo na zadnjoj 
Skupštini donijeli Odluku o dodatnim sredstvima pošto su se tijekom radova pronašli oni vlažni 
zidovi u podrumu pa je to uređenje dodatnih milijun eura. Prema izvođačima bi sve trebalo biti 
gotovo u 2. mjesecu, potom ide uporabna dozvola pa se nadamo u 3. najkasnije 4. mjesecu, da 
bismo mogli imati namještaj i početi s funkcioniranjem. Sretni smo da imamo sporazum s 
Bolnicom Srebrnjak kako bi se usluge za djecu mogle dobiti u Istarskoj županiji da roditelji ne 
moraju ići kod tih specijalista u Zagreb. Uz neurorizike moći će se raditi i neke druge pretrage a 
upravo smo u dogovorima i pregovorima sa HZZO-om kako to sve i ugovoriti da se dodatno ne 
plaća.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje vijećnički sat i navodi da su svi prijavljeni vijećnici 
dobili priliku za postaviti svoja pitanja. 

Ad-3.
Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2024. 

godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Barbari Škreblin-Borovčak, izvolite. 
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BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK navodi kako bi se na samom početku osvrnula na 
činjenicu da je s prethodne sjednice Skupštine povučen ovaj akt iz razloga što je imao 
pogrešno iskazan podatak o prenesenom višku iz prethodne godine. Taj podatak je ispravljen 
i detaljno je obrazložen u samom aktu koji je dostavljen na čitanje te je Izvještaj sada ispravan. 
Proračun Istarske županije u prvom polugodištu raspolagao je sredstvima u visini od 106 
milijuna eura što je u odnosu na plan 45,6 posto, a u odnosu na prethodnu godinu 13,9 posto 
manje. Prihodi su naplaćeni u visini od 88 milijuna eura što je 10 posto manje nego lani, a 
primici od financijske imovine naplaćeni su u iznosu od 3 milijuna eura. Sveukupno je utrošeno 
89 milijuna eura što je 38 posto od plana i za 6 posto manje nego prethodne godine. Na kraju 
obračunskog razdoblja raspolagalo se sa 16,6 milijuna eura od čega na Istarsku županiji 
otpada 15 milijuna eura, a na proračunske korisnike 1 milijun i 200 tisuća eura. U strukturi 
ostvarenih prihoda najveći dio čine pomoći, 43 posto, zatim porezni prihodi koji čine 23 posto 
s time da su porezni prihodi naplaćeni u visini od skoro 20 milijuna eura. U manjoj mjeri se 
naplaćuju prihodi od pružanja usluga na tržištu koji se pretežito odnose na proračunske 
korisnike i namjenski prihodi koji se također pretežito odnose na proračunske korisnike, 4 
posto. Kada gledamo usporedbu s prethodnom godinom manje se naplaćuju pomoći od 
HZZO-a, pomoći po posebnim prihodima, propisima, takozvani namjenski ali ti su prihodi 
povezani sa Općom bolnicom Pula. Ono što se više naplaćuje jesu porezni prihodi, pomoći iz 
drugih proračuna i pomoći od koncesija. U strukturi rashoda proračunski korisnici su koristili 
81 posto utrošenih sredstava što je relativno visok udio obzirom da Opća bolnica Pula više ne 
sudjeluje u Proračunu. Kada se rashodi uspoređuju s prethodnom godinom manje su 
realizirani rashodi za plaće i materijalne rashode, dok su povećano realizirana izdavanja u 
ulaganja u dugotrajnu imovinu što iskazuje taj naš trend ulaganju u investicije. Proračun je u 
prvom polugodištu bio solventan i uredno su izvršene i plaćene sve obveze u rokovima.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, sa 26 glasova ZA i 6 SUZDRŽANIH, donosi

ZAKLJUČAK
o davanju suglasnosti na prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske 

županije za 2024. godinu.

Ad-4.
Prijedlog Proračuna za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu – I. čitanje

ŽUPAN još jednom svih pozdravlja i navodi da će biti kratak obzirom da su materijali s 
detaljnim obrazloženjem dostavljeni. Konkretno kada govorimo o 2025. godini prijedlog 
Proračuna iznosi 276 milijuna eura. Ukoliko to usporedimo s prethodnom godinom to je 13,5% 
više. Ovaj Proračun objedinjuje planove 15 upravnih odjela, 64 proračunska korisnika, a tu 
spadaju zdravstvene ustanove, Domovi za starije osobe, škole, muzeji i drugo te 7 vijeća 
nacionalnih manjina i 4 predstavnika nacionalnih manjina. Od planiranog iznosa dio koji 
provode tijela Istarske županije iznose 112.736.000 eura, a to je nešto više od 40 posto dok 
je dio koji provode naši proračunski korisnici 163.263.000 eura što je 59,1 posto ukupnog 
Proračuna. Kao što je i pročelnica navela, taj omjer je nekad bio nešto drukčiji ali obzirom da 
je od 01. siječnja temeljem Zakona, Opća bolnica Pula, kao naša bivša ustanova prešla u 
okvire države, sada se omjer koji planiraju naša upravna tijela u odnosu na naše proračunske 
korisnike nešto izmijenio. U Proračunu Istarske županije za 2025. godinu planirano je ukupno 
62 milijuna eura koji se odnose na investicijska ulaganja, dok je za naredno trogodišne 
razdoblje 2025. - 2027. godinu planirano čak 121 milijun eura. Značajna proračunska sredstva 
namijenjena su upravo na investicijska ulaganja. 
Kao što sam na samom startu rekao, prioriteti moga mandata su pred nama i u Proračunu 
definiranim stavkama, a to je obrazovanje, zdravstvo i socijalna skrb. I u ovom proračunskom 
razdoblju, daleko najveći dio sredstava planirana su upravo u ova tri prioriteta odnosno 
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segmenta. Neću nabrajati sve projekte jer bi to predugo trajalo već ću istaknuti najznačajnije. 
Dakle, projekt koji je potrebno istaknuti je svakako sanacija i dogradnja Pulskog lukobrana za 
što je Županijskoj lučkoj upravi Pula odobreno 18,3 milijuna eura bespovratnih sredstava iz 
EU fondova, odnosno 85 posto prihvatljivih troškova investicije, dok će preostalih 15 posto, 
odnosno 3,2 milijuna eura osigurati Proračun Istarske županije. Isto tako, nastavljamo s 
Programom vrlo konkretnih mjera za osiguravanje nedostatnih ljudskih resursa u zdravstvu i 
socijalnoj skrbi. Svjesni smo ovog gorućeg problema prisutnog na razini cijele Europe. Mjere 
su pozitivno odjeknule te su već u prvoj godini polučile pozitivne rezultate i s njima nastavljamo 
i u novoj proračunskoj godini s još izdašnijim sredstvima od čak 2 milijuna eura. Razmišljalo 
se i o studentima kojima Istarska županija povećava iznos mjesečne stipendije u sve tri 
kategorije. Uvažavajući potrebe manje razvijenih područja i dalje ćemo biti partnerom i 
podrškom našim jedincima lokalne samouprave kojima u 2025. godini planiramo sufinancirati 
njihove razvojne projekte sa 250 tisuća eura. U odnosu na 2023. godinu kada smo za tu 
namjenu izdvojili 175 tisuća, radi se o povećanju od 42,8 posto, a u odnosu na 2021. godinu 
odnosno kada govorimo o početku ovog mandata radi se o povećanju za čak 525 posto. Isto 
tako novim Proračunom smo predvidjeli još veća sredstva za jednu novu stavku, a to je Fond 
za sport koji je polučio odlične rezultate. Novine su uvedene 2022. godine, za koju je u 2025. 
godini predviđeno 150 tisuća eura, što je povećanje od preko 88 posto u odnosu na 2022. 
godinu. Što se tiče investicije u Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu u 
2025. godini iznose 32,2 milijuna eura, odnosno 52 posto ukupnih predviđenih investicija, dok 
je taj iznos za trogodišnje razdoblje predviđen na 58,4 milijuna eura. Dodatna ulaganja u 
obrazovnu infrastrukturu osnovnih i srednjih škola, čiji je osnivač Istarska županija, a sve s 
ciljem dodatnog unapređenja kvalitete školovanja, kao i prelaska svih naših škola na rad u 
jednoj smjeni. Očekuju nas tako dodatna ulaganja na građevinskim objektima OŠ u Marčani, 
OŠ Petra Studenca u Kanfanaru, OŠ Vladimira Nazora u Krnici, OŠ u Svetvinčenat, OŠ 
Vladimira Gortana u Žminju, OŠ u Fažani, SŠ Mate Blažine u Labinu, Školi primijenjenih 
umjetnosti u Puli kao i Društvenom centru u Puli. Gradimo i novu školsku zgradu za Talijansku 
OŠ u Novigradu, a to zajednički projekt Istarske županije, Grada Novigrada i Talijanske unije. 
Navodi još jedan detalj, a to je da se također ulaže u školsku dvoranu OŠ u Nedešćini i školsko 
igralište područne škole u Vižinadi. Kada govorimo o investicijama iz područja zdravstva i 
socijalne skrbi u 2025. godini one iznose nešto manje od 16 milijuna eura, a u razdoblju od 
2025. do 2027. godine nešto malo manje od 20 milijuna eura. To se odnosi na investiciju 
dogradnje Doma za starije osobe Alfredo Štiglić u Puli, za Dom za starije u Raši u 2025. godini 
izdvojit će se 1,9 milijuna eura za kupnju dodatne zgrade, u neposrednoj blizini postojeće, radi 
proširenja djelatnosti doma. U tu je svrhu osigurano i 300 tisuća eura za izradu projektne 
dokumentacije za proširenje kapaciteta, a u planu je i rekonstrukcija elektroinstalacija u skladu 
s elektrotehničkim projektom u iznosu od 80 tisuća eura. U Domu za starije Novigrad planira 
se rekonstrukcija kuhinje te nabavka projektne dokumentacije za cjelovitu rekonstrukciju 
Doma, ukupne vrijednosti u iznosu od 295 tisuća eura. Nakon uspješne izgradnje Sustava 
navodnjavanja Červar Porat - Bašarinka, posebno mi je drago najaviti početak još jednog 
projekta te vrste koji se nalazi na području grada Umaga, a to je izgradnja sustava 
navodnjavanja Petrovija, ukupne vrijednost od 15 milijuna eura. To bi bili ključni projekti koji 
su sadržani u Proračunu za 2025. godinu s projekcijama za 2026. godinu i 2027. godinu. Hvala 
lijepa na pažnji.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu te daje riječ pročelnici Upravnog odjela za 
proračun i financije, izvolite. 

BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK navodi da će biti kratka te putem power point 
prezentacije obrazlaže predmetnu točku. Nastavlja, kao što je i župan rekao, Proračun u 2025. 
godinu predlažemo u visini od 276 milijuna eura, projekcije za 2026. godinu u visini od 250 
milijuna eura, a za 2027. godinu u iznosu od 222,9 milijuna eura. Prihodi se planiraju u visini 
od 234 milijuna eura što je za 25 milijuna eura više nego prethodne godine. Primitke od 
financijske imovine i zaduživanja planiramo u visini od 22,3 milijuna eura od čega je 19,8 
milijuna za korištenje kredita. Planiramo prijenos viška u 2025. godinu u iznosu od 19,3 
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milijuna eura što je 3,6 milijuna eura više nego prethodne godine. Kod većine korisnika 
očekuje se da će se preneseni višak utrošiti u cijelosti u 2025. godini. Rashodi se planiraju u 
visini od 271,4 milijuna eura što je 33 milijuna eura više nego prethodne godine, a izdaci za 
financijsku imovinu i uplate zajmova se planiraju u visini od 4,6 milijuna eura. Kao što je i 
župan rekao imamo 64 korisnika i 11 vijeća i predstavnika nacionalnih manjina. U 2024. udio 
programa koje provode odjeli Istarske županije iznose 34 posto, a proračunski korisnici 66 
posto. Taj omjer se u 2025. mijenja te će Istarska županija imati 41 posto Proračuna, a 59 
posto za proračunske korisnike. Kada gledamo apsolutno povećanje Proračuna ono iznosi  
32,8 milijuna eura u odnosu na 2024. godinu, odnosno povećanje od 13,5 posto. Kada 
gledamo udjele koji se mijenjaju, proračunski korisnici povećavaju svoj udio za 2 milijuna 
odnosno za 1 posto, a Istarska županija povećava udio za 30 milijuna odnosno za 37 posto i 
to je iz razloga što se Istarska županija pojavljuje kao nositelj većine investicija koje se 
predlažu kroz ovaj Proračun.
Istarska županija se pretežno financira iz poreznih prihoda, pomoći iz drugih proračuna, 
zaduživanja i prijenosa viška iz prethodne godine. Proračunski korisnici se pretežno 
financiraju iz pomoći iz drugih proračuna, od HZZO-a, prihodi od pružanja usluga, te po 
posebnim propisima. Manjim dijelom se financiraju i od zaduživanja.
U strukturi naplate ukupnih prihoda, 18 posto čine porezni prihodi, pomoći od drugih proračuna 
39 posto (ministarstva, gradovi i općine), pomoći od HZZO 16 posto. Po 7 posto udjela u 
prihodima čine višak prethodne godine, zaduživanje, te prihodi od pružanja usluga kod 
proračunskih korisnika. 
U strukturi naplate samo županijskih prihoda, 35 posto čine porezni prihodi, a pomoći 30 
posto. Zaduživanje čini 14 posto prihoda a preneseni višak 13 posto. 
Porezni prihodi planiraju se u visini od 49,8 milijuna eura. Porez na dohodak se planira naplatiti 
u visini od 46 milijuna eura, od čega nenamjenski dio poreza iznosi 40 milijuna eura, a dio za 
decentralizaciju se planira u iznosu 6.150.000 eura. 
Najviše sredstava kod proračunskih korisnika se alocira na rashode za plaće i materijalne 
rashode. Kod Istarske županije alokacija je raznolikija. Najviše se sredstava planira na 
investicijama, to je vidljivo na rashodima za dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini i 
rashodima za nabavu proizvedene dugotrajne imovine. Osim toga Istarska županija dodjeljuje 
sredstva kroz donacije po javnim natječajima, subvencije poduzetnicima i poljoprivrednicima, 
pomoći jedinicama lokalne samouprave, naknade građanima po raznim programima. U 
strukturi sveukupnih rashoda najviše se izdvaja za plaće 47 posto te za materijalne rashode 
17 posto. Zbroj investicija u ukupnom Proračunu čine 25 posto. Kada gledamo posebno za 
Istarsku županiju udio sredstava koji provodi Istarska županija, čak 56 posto sredstva je 
alocirano na programe koji se odnose na investicije.
Kod proračunskih korisnika taj omjer nam je znatno različitiji, njihova sredstva se pretežito 
koriste za plaće, 71 posto a za materijalne rashode 22 posto.
U trogodišnjem periodu se planira koristiti kredite sveukupno 27,6 milijuna eura. Od toga se 
već koriste 2 kredita, kredit za izgradnju Doma Štiglić u Puli i za adaptaciju zgrade za potrebe 
dječjeg Odjela pri Bolnici Rovinj. Novo kreditiranje se planira u ukupnom iznosu od 13.135.000 
eura za projekte dogradnje i rekonstrukcije škole Marčana, Kanfanar, Žminj i Fažana, te 
adaptaciju zgrade za smještaj medicinskog osoblja, čija se izgradnja planira izvršiti u 2025. 
godini. Investicije kroz trogodišnji period se planiraju u ukupnom iznosu od 121 milijun eura, 
od čega se u 2025. godini planira provesti 62 milijuna eura izgradnje, u 2026. godini 43 milijuna 
eura, a u 2027. još 15 milijuna eura. Najviše projekata se planira u obrazovanju, čak 13 
projekata ukupne vrijednosti 58 milijuna eura. Što se tiče izvora financiranja iz kojih će se 
provoditi investicije, pretežno se sufinanciraju iz europskih sredstava, čak 48 posto, zatim od 
zaduživanja 23 posto. Istarska županija sveukupno financira s 19 posto kroz nenamjenska 
sredstva županije, preneseni višak i iz decentraliziranih sredstava. Dalje su u prezentaciji 
pojedinačno prikazane investicije ali ne bi ih posebno iskazivala obzirom da su detaljno 
objašnjene kroz prezentaciju župana i u materijalima te na odborima. Time završavam svoju 
prezentaciju, ukoliko ima dodatnih pitanja stojim na raspolaganju.
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelnici te otvara raspravu po klubovima. 
Vijećnik Bassanese, izvolite.  

VILI BASSANESE u ime Kluba SDP-a  postavlja pitanja do kada se mogu podnijeti 
amandmani? Također, zanima ga temeljem kojeg članka Zakona o proračunu postoji ovdje 
nametnuta obveza glasanja o prvom čitanju Proračuna kada znamo da to nije zakonska 
obveza.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te daje riječ vijećniku Boljunu, izvolite.

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba MOŽEMO!  zahvaljuje na prezentacijama te moli za uvid 
Proračuna na četvrtoj razini kako bi mogli predložiti amandmane temeljem boljeg uvida. 
Navodi da se slaže s vijećnikom Bassanese da nema potrebe glasanja prvog čitanja, nego da 
se prima na znanje. Moli da li se to može izmijeniti jer inače o ovom zaključku mi ne možemo 
glasati. Što se tiče samog Proračuna, sigurno da ulaganje u obrazovanje i zdravstvo 
pozdravljamo ali vidi se kod održivog razvoja da stoji nula, a kod gospodarstva je 192 tisuće 
eura. Smatramo da nije dovoljno razvojan i zelen i ne ide dugoročno u koštac i borbu protiv 
klimatskih promjena. O svemu ćemo se detaljnije očitovati kroz amandmane.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te daje riječ slijedećem vijećniku Bratuliću, izvolite. 

MARIO BRATULIĆ u ime kluba HDZ-a pozdravlja svih i zahvaljuje na pomno prezentiranom 
Proračunu. Veseli me što se značajna sredstva ulažu u obrazovanje, sport i kulturu tako da 
podržavamo taj dio. Veseli me, također aktivnost što će se značajna sredstva dobiti iz EU 
fondova, ista priča je i oko navodnjavanja te zdravstva i socijale. Imamo neka pitanja koja 
ćemo dostaviti ali molimo samo datum do kojeg možemo predložiti naše amandmane.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te daje riječ Robertu Veleniku, izvolite. 

ROBERT VELENIK u ime Kluba IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te navodi da za njih nije 
sporno da li je prvo ili drugo čitanje. Proračun za 2025. godinu se oslanja na izvorni program 
s kojim je IDS dobio potporu građana Istre i zbog toga razloga mi ćemo ga podržati i danas i 
kada bude Skupština s podnesenim amandmanima. Svakako je tu, čujem, rasprava o toj 
četvrtoj razini Proračuna, međutim znamo koje su zakonske obveze. Istarska županija 
predlaže u zakonskim okvirima na tri razine te ne vidim zašto se uvijek postavlja to pitanje ako 
se podaci daju pročitati, a i nadležna pročelnica je ovdje za bilo kakav upit. Klub IDS-a podržati 
će ovakav Proračun. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu raspravu, 
vijećnik Bassanese, izvolite.

VILI BASSANESE, SDP navodi da se slaže i to je neupitno i uopće nismo ulazili u to. 
Podržavam da Proračun treba biti predložen sukladno Zakonu. Mi tu nismo za osobne interese 
nego da se držimo Zakona. Proračun je na drugoj razini i to tako treba biti ali isto tako se ne 
treba glasati u prvom čitanju. Budite dostojanstveni, dostojni i uvijek isti.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara pojedinačnu raspravu i moli predlagača da se oglasi. 

ŽUPAN navodi da se amandmani mogu podnijeti do 03. prosinca 2024. godine do 12,00 sati. 
Kada govorimo o razini Proračuna on je izrađen sukladno Zakonu. Svi oni koji žele dublje uči 
u sam Proračun, pročelnica je odvojila vrijeme 22. studenoga, cijeli dan, kad god želite možete 
doći i imati uvid u četvrtu razinu. Rekli ste da se držimo tradicije, ovo je prvo čitanje, glasamo 
o Proračunu, a nakon pristiglih amandmana glasati ćemo o izmijenjenom Proračunu. Ne vidim 
problem zašto se danas, na prijedlog Proračuna za 2025. godinu vijećnici ne bi izjasnili svojim 
glasovanjem.
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu, navodi da će pročelnica Upravnog odjela 
za financije i proračun biti dostupna vijećnicima 22. studenog za tehnička pitanja vezana za 
amandmane, te predlaže se slijedeći 

ZAKLJUČAK

1. Prihvaća se Proračun Istarske županije za 2025. i projekcije za 2026. i 2027. godinu 
u I. čitanju.

2. Rok za podnošenje amandmana na Proračun Istarske županije za 2025. i projekcije 
za 2026. i 2027. godinu je do 03. prosinca 2024. godine, a amandmani se dostavljaju 
Stručnoj službi Skupštine Istarske županije.

3. Zadužuje se predlagatelj akta da Proračun Istarske županije za 2025. i projekcije za 
2026. i 2027. godinu u konačnom prijedlogu, dostavi Skupštini Istarske županije u II. 
čitanje.

4. Ovaj Zaključak stupa na snagu prvog dana od objave u „Službenim novinama 
Istarske županije“.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje Zaključak na glasanje. Konstatira da je sa 24 glasova ZA 
i 4 glasa PROTIV, Skupština donijela

ZAKLJUČAK
O PRIHVAĆANJU Proračuna Istarske županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 

2027. godinu u I. čitanju

Ad-5.
Prijedlog Odluke o prijenosu imovine koja se vodi u poslovnim knjigama Istarske 

županije – „KLIK Pula – Centar za Kompetentno cjeloživotno razvijanje Inovativnih 
znanja i vještina u sektoru ugostiteljstva i turizma Pula“ KK.09.1.3.01.0019

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Percan za kratko obrazloženje, izvolite. 

PATRICIA PERCAN navodi da je točka vezana za naš projekt KLIK o kojem smo već puno 
puta govorili. Projekt je bio financiran iz dva Fonda, jedno je Ministarstvo regionalnog razvoja 
odnosno Fond za regionalni razvoj iz kojeg je sredstva povlačila Istarska županija i to za 
radove i nabavu opreme, konkretno nabavili smo školski namještaj i dio ugostiteljske 
opreme. Vrijednost čini nešto više od 300 tisuća eura, obzirom da je imovina nabavljena kroz 
naša sredstva donijeli smo odluku uz odobrenje Ministarstva da se oprema prenese na školu 
u njihove poslovne knjige.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
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o prijenosu imovine koja se vodi u poslovnim knjigama Istarske županije – „KLIK Pula – 
Centar za Kompetentno cjeloživotno razvijanje Inovativnih znanja i vještina u sektoru 

ugostiteljstva i turizma Pula“ KK.09.1.3.01.0019

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE predlaže vijećnicima da se sjednica nastavi bez uvodnih 
obrazloženja. Svi su suglasni. 

Ad-6.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o dugoročnom zaduživanju za 

nabavu vozila za djelatnost autoškole

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu raspravu, 
kako nema prijavljenih zaključuje raspravu te daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju suglasnosti na Odluku o dugoročnom zaduživanju za nabavu vozila za djelatnost 

autoškole

Ad-7.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti Županijskoj lučkoj upravi pula – Autorità 

portuale regionale di Pola za potpisivanje ugovora „Grant Agreement Project 
101175839-23-HR-TC-Pula Breakwater“ s European Climate, Infrastructure and 

Environment Executive Agency (Cinea) radi sufinanciranja projekta rekonstrukcije i 
dogradnje lukobrana u Luci Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju suglasnosti Županijskoj lučkoj upravi pula – Autorità portuale regionale di Pola za 
potpisivanje ugovora „Grant Agreement Project 101175839-23-HR-TC-Pula Breakwater“ s 

European Climate, Infrastructure and Environment Executive Agency (Cinea) radi 
sufinanciranja projekta rekonstrukcije i dogradnje lukobrana u Luci Pula

Ad-8.
Prijedlog Izjave o osiguranim sredstvima za provođenje postupka proglašenja i 

upravljanja lokalitetima Terra rossa i Nalazišta školjaka Hondrodonti na području 
Grada Umaga - Umago te Ogoline Emanuella na području Grada Buzeta kao 

zaštićenim područjima u kategoriji Spomenik prirode

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Bassanese izvolite.

VILI BASSANESE u ime Kluba SDP-a navodi kako u aktu piše da dajemo suglasnost za 
izjavu o osiguranim sredstvima za provođenje postupka proglašenju upravljanja lokaliteta i 
drugo. Znači, u samom postupku nama trenutno nisu dostupne površine i koji su točni 
lokaliteti i kojim se površinama radi. Poučeni prijašnjim iskustvom ni dan danas se ne zna o 
kojim se površinama odnosno lokalitetima radi i onda se to improvizira i to onda nije dobro. 
Molim da se točno odrede na kojim se katastarskim česticama odnosno dijelovima to provodi 
jer to ima utjecanja na prostorno planiranje.
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE kako više nema prijavljenih zatvara raspravu te moli 
predlagača da se očituje, izvolite. 

IVAN GLUŠAC pozdravlja sve prisutne i navodi da djelomično jesu katastarske čestice 
unutra. Prije stavljanja toga u javnu raspravu će biti točno navedene za sva tri lokaliteta. Ovo 
je jedna pred radnja koja je nužna da bi se cijeli postupak mogao pokrenuti.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 20 glasova ZA i 3 SUZDRŽANA 
donosi  

IZJAVU
o osiguranim sredstvima za provođenje postupka proglašenja i upravljanja lokalitetima Terra 

rossa i Nalazišta školjaka Hondrodonti na području Grada Umaga - Umago te Ogoline 
Emanuella na području Grada Buzeta kao zaštićenim područjima u kategoriji Spomenik 

prirode

Ad-9.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 

agroturizma Istre za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za 2023. 

godinu

Ad-10.
Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Službeničkog suda 

Istarske županije, Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione 
Istriana, Pisino

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Službeničkog suda Istarske županije, Pazin – 

Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana, Pisino

Ad-11.
Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju članova Službeničkog suda Istarske 

županije, Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana, Pisino

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
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o razrješenju i imenovanju članova Službeničkog suda Istarske županije, Pazin – Tribunale 
per il personale impiegatizio della Regione Istriana, Pisino

Ad-12.
Prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Tehničke škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o dopuni djelatnosti Tehničke škole Pula

Ad-13.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o utvrđivanju prijedloga 

Statuta Tehničke škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
 o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o utvrđivanju prijedloga Statuta Tehničke škole 

Pula

Ad-14.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga 

teksta Statuta Turističko – ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga teksta Statuta Turističko – 

ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč

Ad-15.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga 
potpunog teksta Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“ – Scuola media superiore 

„Vladimir Gortan“ Buje

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE  otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga potpunog teksta Statuta 

Srednje škole „Vladimir Gortan“ – Scuola media superiore „Vladimir Gortan“ Buje
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Ad-16.
Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana/ice Komisije za priznanja

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju člana/ice Komisije za priznanja

Ad-17.
Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana/ice Odbora za prava etničkih i 

nacionalnih skupina

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju člana/ice Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina

Ad-18.
Prijedlog Odluke o korištenju pravom prvokupa i kupnji nekretnina k.č.29/23 i k.č. 

29/24 k.o. Trget-Raša, Nikole Tesle 12

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje uz amandman predlagatelja koji 
postaje sastavni dio prijedloga, a dostavljen Vam je prije sjednice.
  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o korištenju pravom prvokupa i kupnji nekretnina k.č.29/23 i k.č. 29/24 k.o. Trget-Raša, 

Nikole Tesle 12

Sjednica je završila u 11:50 h. 

Zapisnik vodile:
Manuela Gržinić,
Adeana Fabijančić

Predsjednica
Sandra Ćakić Kuhar



 

Skeniranjem ovog QR koda, sustav 
će vas preusmjeriti na stranice 
izvornika ovog dokumenta, kako 
biste mogli provjeriti njegovu 
autentičnost i vjerodostojnost.
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